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KSAU § 161/23
Yttrande över överklagande av Detaljplan för Skövde 5:198 
m.fl. Hasslum
KS2021.0375

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-11-08 161/23

Förslag till beslut
Kommunstyrelsen antar yttrande avseende överklagande av kommunstyrelsens beslut om att 
anta Detaljplan för Skövde 5:198 m.fl. (Hasslum) KS § 128/23.

Sammanfattning
Kommunstyrelsen beslutade 2023-08-28 § 128/23 att anta Detaljplan för Skövde 5:198 m.fl. 
Beslutet överklagades av närboende. Sektor samhällsbyggnad har skickat in överklagandet 
och handlingar i ärendet till Mark- och miljödomstolen och bett om att få inkomma med ett 
yttrande avseende överklagandet.

Bakgrund
Kommunstyrelsen beslutade 2023-08-28 § 128/23 att anta Detaljplan för Skövde 5:198 m.fl. 
Överklaganden av beslutet att anta detaljplanen inkom därefter inom prövningstiden från 
närboende vilka tidigare yttrat sig över detaljplanen i samråds- och/eller granskningsskedet. 
Sektor samhällsbyggnad skickade 2023-09-25 in överklagandet och handlingar i ärendet till 
Mark- och miljödomstolen för fortsatt handläggning. Inkomna överklaganden redovisar flera 
punkter mot förslaget. Flertalet av dessa punkter har tidigare framförts under samråds- och 
granskningsskedet, och bemötts av sektor samhällsbyggnad i samrådsredogörelsen och 
granskningsutlåtandet. Några av punkterna berör dock nya och obesvarade synpunkter. 
Sektor samhällsbyggnad har därför tillsammans med kommunjuristen satt samman ett 
yttrande som vi önskar skicka till Mark- och miljödomstolen som komplement till tidigare 
inskickade handlingar. 

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Yttrande över överklagande av Detaljplan för Skövde 5:198 m.fl. Hasslum
Överklagande fr boende i fstgh 5.204.pdf
Överklagande fr boende i fstgh 5.205.pdf
Bilaga 1 - Utdrag ur kommunstyrelsens reglemente.pdf
Yttrande över överklagande.pdf
Tjänsteskrivelse yttrande över överklagande.pdf
Överklagande fr boende fstgh SKÖVDE 5.209.pdf
Överklagande, enligt namnlista.pdf
Överklagande fr boende fstgh SKÖVDE 5.201.pdf
Överklagande fr boende fstgh SKÖVDE 5.200.pdf
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Skickas till
Sektor samhällsbyggnad
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KSAU § 162/23
Ändring av detaljplan för kvarteren Penta, Gäddan och 
Abborren (1683K-ST161)
KS2023.0394

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-11-08 162/23

Förslag till beslut
Kommunstyrelsen beslutar att:

- ge sektor samhällsbyggnad i uppdrag att upprätta Ändring av detaljplan för kvarteren 
Penta, Gäddan och Abborren (1683K-ST161).

- ge sektor samhällsbyggnad i uppdrag att genomföra samråd, och vid behov 
granskning, för Ändring av detaljplan för kvarteren Penta, Gäddan och Abborren 
(1683K-ST161).

- genomförandet av planändringsförslaget inte bedöms medföra någon betydande 
miljöpåverkan varför något behov av strategisk miljöbedömning inte föreligger.

Sammanfattning
Avsikten med planändringen är att utöka byggrätten inom del av fastigheten Penta 8 för att 
möjliggöra en mer flexibel användning av redan befintlig industri. Inom 
planändringsområdet ändras markanvändningen från Jfö (område för industrins 
förrådsbyggnader) till J (industri). Vidare möjliggör planändringen en större 
byggnadsvolym, både genom att öka tillåten höjd på byggnad och att ta bort prickmarken 
inom planändringsområdet.

För att Volvo Powertrains AB ska kunna ställa om sin produktion för elektrifiering av 
lastbilar behöver befintlig byggnad (kallad M1-byggnaden) byggas ut. För att möjliggöra det 
behöver byggrätten utökas och för det krävs en detaljplaneändring. Då M1-byggnaden 
berörs av två detaljplaner kommer även en planändring ske för Detaljplan för Penta 8, del av 
och 9 1683K-DP 447. Båda planändringarna handläggs parallellt.

Ändringen föreslås ske med begränsat standardförfarande.
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Förslag på planändring av detaljplan för kvarteren Penta, Gäddan och Abborren (1683K-ST161) 
Planändringsområdet är markerad i rött.

Bakgrund
Kommunstyrelsen gav positivt planbesked för planändring inom del av fastighet Penta 8 
2023-02-13 (KS§ 29/23). Initierare till planändringen är Volvo Powertrain AB.

Volvo Powertrain AB vill bygga ut vad de kallar M1-byggnaden, inom fastigheten Penta 8, 
för att kunna göra en omställning av produktion till elektrifiering av lastbilar. För det krävs 
en större byggrätt. År 2022 startade Volvo Lastvagnar sin serieproduktion av tunga 
elektriska lastbilar. Målet är att skapa lastbilar och tjänster med mindre miljöpåverkan. 
Elektrifieringen av den tunga trafiken går i en snabb takt och det är viktigt att snabbt kunna 
anpassa sig till nya förutsättningar. Volvo Powertrain AB är en stor privat arbetsgivare 
betyder de mycket för Skövde och regionen som helhet.
M1-Byggnaden berörs av två detaljplaner varav Detaljplan för kvarteren Penta, Gäddan och 
Abborren (1683K-ST161) laga kraft 1964-02-21 är den ena. Huvudsyftet med planen är att 
möjliggöra ytterligare utökning av industriområdet dels österut på bekostnad av 
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bostadskvarter, dels söderut på bekostnad av militärområde. Det sistnämnda är endast till en 
mindre del intaget i planen.

Den andra planen som behöver ändras är Detaljplan för Penta 8, del av och 9 (1683K-
DP447) laga kraft 1997-02-17 och kommer handläggas parallellt med denna planändring.
Planändringen är förenlig med ÖP 2025, området är utpekat som befintligt 
verksamhetsområde.

Ett planändringsförfarande har valts utifrån motivet att de ändringar som krävs inom 
planändringsområdet även fortsatt följer den gällande detaljplanens syfte och struktur. 
Ändring av planen gör den mer aktuell och anpassad till den utveckling som har skett för 
Volvos verksamhet från 1960-talet och som fortsätter att ske. Planändringen bedöms inte 
skapa behov att genomföra hela den lämplighetsbedömning som görs vid upprättandet av ny 
detaljplan.

Förslaget
Inom planändringsområdet görs följande ändringar av gällande detaljplan.

Planbestämmelsen Jfö (område för industrins förrådsbyggnader) ersätts med bestämmelsen 
J (Industri). Detta för att möjliggöra en utveckling av befintlig industriverksamhet inom 
fastigheten Penta 8. Ändringen av användningen från Jfö till J bedöms vara en lämplig 
utveckling av kvartersmarken och för att anpassa gällande detaljplan till nya förhållanden. 
Planändringen ryms inom gällande detaljplans syfte och följer dess struktur. 
Planändringsområdet är beläget inom industrifastigheten Penta 8 och angränsar till planlagd 
mark för industriändamål.

Högsta tillåtna nockhöjd regleras till 20 meter för att uppfylla planändringens syfte och 
möjliggöra en framtida utveckling av industriverksamheten. Därmed utgår regleringen ”Å 
med Jfö betecknat område får byggnad uppföras till högst 7,0 meter i höjd” inom 
planändringsområdet.

All prickmark tas bort inom planändringsområdet för att inte begränsa byggnadsarean. 
Prickmarken har spelat ut sin roll sedan gällande detaljplan fick laga kraft. Prickmarken i 
öster syftade troligen till att säkerställa ett visst skyddsavstånd till närmsta 
bostadsbebyggelse i norr. Bostäderna finns inte kvar och marken är idag planlagd för 
industriändamål och ingår i fastigheten Penta 8. Prickmarken i söder syftade till att förhindra 
en placering av byggnad direkt i fastighetsgräns till militärt område. Angränsande mark i 
söder är idag planlagd för industri och ingår i fastigheten Penta 8.

Planavtal har upprättas med Volvo Powertrain AB för att fördela kostnader och ansvar.
Framtagandet av detaljplanen föreslås ske genom ett begränsat standardförfarande. Det 
innebär att granskningsskedet kan utgå, under förutsättning att samrådsförslaget godkänns 
av samtliga i samrådskretsen. Det innebär även att det efter samrådet inte återstår fler 
tillfällen att lämna synpunkter på. När samrådskretsen har godkänt förslaget ska ett 
granskningsutlåtande tas fram, som innehåller information om eventuella synpunkter från 
samrådet och att samrådskretsen godkänt förslaget. Efter samrådet kan planförslaget tas upp 
direkt för beslut om antagande, vilket bedöms kunna ske februari/mars 2024. Om ett aktivt 
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godkännande inte ges från samrådskretsen, ställs även detaljplanen ut för granskning, vilket 
då innebär att antagandet av planen förskjuts ett par månader.

Motivet till att använda ett begränsat standardförfarande är främst att åstadkomma en 
snabbare planprocess, frigöra tid och minska det administrativa arbetet. Ändringen av 
detaljplanen följer ÖP 2025, innebär en mindre åtgärd, samt berör en mindre samrådskrets. 
Om större nya frågor, stora invändningar mot planförslaget eller dylikt skulle uppstå under 
planprocessen, som innebär att en granskning av förslaget behöver genomföras, föreslås 
information om detta ske i BSB.

Motivering till beslut
Den föreslagna ändringen av detaljplanen är förenlig med gällande detaljplans syfte och 
följer dess struktur.

Med stöd av behovsbedömningen görs bedömningen att planändringen och dess 
genomförande inte kan antas medföra någon betydande miljöpåverkan enligt miljöbalken. 
En strategisk miljöbedömning enligt miljöbalken 6 kap 3 §, innehållande en 
miljökonsekvensbeskrivning, behöver därför inte genomföras. Länsstyrelsen har i yttrande 
2023-02-14 meddelat att de delar kommunens bedömning att ett genomförande av förslaget 
inte kan antas medföra en betydande miljöpåverkan. har meddelat att de delar kommunens 
bedömning.

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Ändring av detaljplan för kvarteren Penta, Gäddan och Abborren (1683K-
ST161)
Tjänsteskrivelse uppdrag, samråd och behovsbedömning.pdf
Yttrande LS behovsbedömning.pdf
Behovsbedömning ändringsplaner DP447 o ST161.pdf

Skickas till
Sektor samhällsbyggnad
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KSAU § 163/23
Ändring av detaljplan för Penta 8, del av och 9 (1683K-DP 
447)
KS2023.0395

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-11-08 163/23

Förslag till beslut
Kommunstyrelsen beslutar att:

- ge sektor samhällsbyggnad i uppdrag att upprätta Ändring av detaljplan för Penta 8, 
del av och 9 (1683KDP 447).

- ge sektor samhällsbyggnad i uppdrag att genomföra samråd, och vid behov 
granskning, för Ändring av detaljplan för Penta 8, del av och 9 (1683K-DP 447).

- att genomförandet av planändringsförslaget inte bedöms medföra någon betydande 
miljöpåverkan varför något behov av strategisk miljöbedömning inte föreligger.

Sammanfattning
Avsikten med planändringen är att tillåta en högre byggnation för att möjliggöra en mer 
flexibel användning av redan befintlig industri, inom fastigheten Penta 8.

Inom planändringsområdet utgår planbestämmelsen <+151,0> högsta byggnadshöjd i 
meter över nollplanet. Den ersätts istället med planbestämmelsen h1 20m- Högsta 
nockhöjd på byggnad är 20 meter. Det innebär att byggnader får ha en nockhöjd upp till 
20 meter.

För att Volvo Powertrains AB ska kunna ställa om sin produktion för elektrifiering av 
lastbilar behöver befintlig byggnad (kallad M1-byggnaden) byggas ut. För att möjliggöra det 
behöver byggrätten utökas och för det krävs en detaljplaneändring. Då M1-byggnaden 
berörs av två detaljplaner kommer även en planändring ske för Detaljplan för Penta 8, del av 
och 9 1683K-DP 447. Båda planändringarna handläggs parallellt.

Ändringen föreslås ske med begränsat standardförfarande.



Skövde kommun Sammanträdesprotokoll

Kommunstyrelsens arbetsutskott Datum:2023-11-08 kl. 08:30 10(29)

Förslag på planändring av detaljplan förPenta 8, del av och 9 (1683K-DP 447). Planändringsområdet är 
markerat med rött.

Bakgrund
Kommunstyrelsen gav positivt planbesked för planändring inom del av fastighet Penta 8 
2023-02-13 (KS§ 29/23). Initierare till planändringen är Volvo Powertrain AB.

Volvo Powertrain AB vill bygga ut vad de kallar M1-byggnaden, inom fastigheten Penta 8, 
för att kunna göra en omställning av produktion till elektrifiering av lastbilar. För det krävs 
en större byggrätt. År 2022 startade Volvo Lastvagnar sin serieproduktion av tunga 
elektriska lastbilar. Målet är att skapa lastbilar och tjänster med mindre miljöpåverkan. 
Elektrifieringen av den tunga trafiken går i en snabb takt och det är viktigt att snabbt kunna 
anpassa sig till nya förutsättningar. Volvo Powertrain AB är en stor privat arbetsgivare 
betyder de mycket för Skövde och regionen som helhet.



Skövde kommun Sammanträdesprotokoll

Kommunstyrelsens arbetsutskott Datum:2023-11-08 kl. 08:30 11(29)

M1-Byggnaden berörs av två detaljplaner varav Detaljplan för detaljplan för Penta 8, del av 
och 9 (1683K-DP 447) laga kraft 1997-02-17 är den ena. Syftet med planen är att 
möjliggöra ytterligare utbyggnad av gjuteriet, parkeringsytor m.m. Samt att fastställa 
befintliga förhållanden inom planområdet. Ändamålen för området skall vara industri, 
kontor och parkering.

Den andra som behöver ändras är Detaljplan för kvarteren Penta, Gäddan och Abborren 
(1683KST161) laga kraft 1964-02-21 och kommer handläggas parallellt med denna 
planändring.

Planändringen är förenlig med ÖP 2025, området är utpekat som befintligt 
verksamhetsområde.

Ett planändringsförfarande har valts utifrån motivet att de ändringar som krävs inom 
planändringsområdet även fortsatt följer den gällande detaljplanens syfte och struktur. 
Ändring av planen gör den mer aktuell och lämplig för berört område.

Förslaget
Inom planändringsområdet görs följande ändring av gällande detaljplan. Planbestämmelsen 
<+151,0> högsta byggnadshöjd i meter över nollplanet utgår och ersätts med 
planbestämmelsen h1 20m- Högsta nockhöjd på byggnad är 20 meter. Det innebär att 
byggnader får ha en nockhöjd upp till 20 meter.

Planavtal har upprättas med Volvo Powertrain AB för att fördela kostnader och ansvar.

Framtagandet av detaljplanen föreslås ske genom ett begränsat standardförfarande. Det 
innebär att granskningsskedet kan utgå, under förutsättning att samrådsförslaget godkänns 
av samtliga i samrådskretsen. Det innebär även att det efter samrådet inte återstår fler 
tillfällen att lämna synpunkter på. När samrådskretsen har godkänt förslaget ska ett 
granskningsutlåtande tas fram, som innehåller information om eventuella synpunkter från 
samrådet och att samrådskretsen godkänt förslaget. Efter samrådet kan planförslaget tas upp 
direkt för beslut om antagande, vilket bedöms kunna ske februari/mars 2024. Om ett aktivt 
godkännande inte ges från samrådskretsen, ställs även detaljplanen ut för granskning, vilket 
då innebär att antagandet av planen förskjuts ett par månader.

Motivet till att använda ett begränsat standardförfarande är främst att åstadkomma en 
snabbare planprocess, frigöra tid och minska det administrativa arbetet. Ändringen av 
detaljplanen följer ÖP 2025, innebär en mindre åtgärd, samt berör en mindre samrådskrets. 
Om större nya frågor, stora invändningar mot planförslaget eller dylikt skulle uppstå under 
planprocessen, som innebär att en granskning av förslaget behöver genomföras, föreslås 
information om detta ske i BSB. Kort beskrivning av planens viktigaste drag inkl ev 
planområde/ illustration/kartbild.

Motivering till beslut
Den föreslagna ändringen av detaljplanen är förenlig med gällande detaljplans syfte och 
följer dess struktur.
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Med stöd av behovsbedömningen görs bedömningen att planändringen och dess 
genomförande inte kan antas medföra någon betydande miljöpåverkan enligt miljöbalken. 
En strategisk miljöbedömning enligt miljöbalken 6 kap 3 §, innehållande en 
miljökonsekvensbeskrivning, behöver därför inte genomföras. Länsstyrelsen har i yttrande 
2023-02-14 meddelat att de delar kommunens bedömning att ett genomförande av förslaget 
inte kan antas medföra en betydande miljöpåverkan. har meddelat att de delar kommunens 
bedömning.

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Ändring av detaljplan för Penta 8, del av och 9 (1683K-DP 447)
Behovsbedömning ändringsplaner DP447 o ST161.pdf
Tjänsteskrivelse uppdrag, samråd och behovsbedömning.pdf

Skickas till
Sektor samhällsbyggnad
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KSAU § 164/23
Kommunstyrelsens verksamhetsplan 2024-2026
KS2023.0367

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-11-08 164/23

Förslag till beslut
Kommunstyrelsen beslutar att fastställa kommunstyrelsens verksamhetsplan 2024-2026 med 
internbudget och intern kontrollplan.

Bakgrund
En verksamhetsplan för 2024-2026 har arbetats fram för kommunstyrelsens ansvarsområde. 
I verksamhetsplanen beslutas prioriterade utvecklingsmål med tillhörande resultatmätningar. 
Målen fastställs utifrån nämndens grunduppdrag såsom det definieras i den statliga 
styrningen (lagar och förordningar) och i den kommunala styrningen (reglemente och 
styrdokument som gäller för verksamheten, till exempel Vision Skövde 2040 och strategisk 
plan med budget). Kommunstyrelsens arbetsgivarutskott behandlade målet inom 
arbetsgivarområdet vid möte 2023-10-06, § 10/23.
I planen ingår också strategier och resultatmätningar för kommunfullmäktiges mål, 
internbudget och intern kontrollplan. Internkontrollplanen har tagits fram utifrån riskanalys 
och riskbedömning som genomförts i kommunstyrelsen.

Kommunstyrelsens totala driftsbudget uppgår till 618,5 miljoner kronor för år 2024. Det är 
en ökning med 22,4 miljoner kronor jämfört med driftsbudgeten för år 2023. Förändringen 
utgörs av pris- och personalindex, investeringsrelaterade kostnader, verksamhetsövergångar 
och budgetprioriteringar från kommunfullmäktige. I driftsbudgeten ingår också 
effektiviseringskrav för 2023.

Den totala investeringsbudgeten för kommunstyrelsen 2024 är 234,3 miljoner kronor. 
Investeringsbudgeten innefattar infrastruktur, inventarier och fastighetsförvärv.

Handlingar
Kommunstyrelsens verksamhetsplan 2024-2026
Kommunstyrelsens verksamhetsplan 2024-2026
Bilaga Riskanalys 2024

Skickas till
Liselott Möll
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KSAU § 165/23
Revidering av förbundsordning Tolkförmedling Väst
KS2023.0257

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-11-08 165/23

Förslag till beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att anta reviderad förbundsordning 
för Tolkförmedling Väst till att gälla från den 1 januari 2024.

Bakgrund
Följande kommuner; Bengtsfors, Stenungssund och Vänersborg önskar gå in som 
medlemmar i Tolkförmedling Väst och föreslås därför godkännas som nya medlemmar. 

För att säkerställa att förbundet har firmatecknare i början av en ny mandatperiod föreslås en 
justering av överflödig formulering avseende direktionens beslut i frågan. 

För att de förtroendevalda revisorerna ska kunna granska mandatperiodens sista 
årsredovisning förslås de förtroendevalda revisorerna väljas på fyra år räknat från 1 maj efter 
val. 

En ny paragraf föreslås läggas till utifrån direktionens tidigare beslut avseende återbetalning 
av eget kapital. 

Utöver ovan föreslås även några mindre redaktionella ändringar. 

Den nya förbundsordningen föreslås gälla från 1 januari 2024.

Handlingar
Förbundsordning från 1 jan 2024                                                                                                                                                    
Nuvarande förbundsordning ändringsmarkeringar                                                                                                                                                    
Protokollsutdrag                                                                                                                                                    
256 § Återbetalning av eget kapital

Skickas till
Tolkförmedling Väst
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KSAU § 166/23
Revidering av förbundsordning Avfall & Återvinning 
Skaraborg
KS2023.0377

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-11-08 166/23

Förslag till beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att anta reviderad förbundsordning 
för Avfall & Återvinning Skaraborg till att gälla från den 1 januari 2024.

Bakgrund
Enligt nuvarande förbundsordning är den maximala låneramen för förbundet Avfall & 
Återvinning Skaraborg 20 miljoner kronor och behöver höjas.

Förbundets likviditet varierar under varje kvartal, som regel med cirka 30 miljoner kronor 
mellan högsta och lägsta nivå. Variationerna mellan högsta och lägsta nivå under kvartalen 
väntas öka ytterligare år 2024 då insamling av förpackningar kommer ingå i förbundets 
ansvar. Ersättning för detta kommer troligen utbetalas via Naturvårdsverket, kvartalsvis i 
efterskott och troligen med ytterligare fördröjning för ansökan och handläggning. Behov av 
låneram för år 2024 bedöms vara 70 miljoner kronor. Fastställa sammanlagd lånesumma i 
förbundsordningen föreslås ändras till maximalt 70 miljoner kronor genom att 
förbundsordningens 8 § ändras till följande lydelse:

§ 8 Lån, borgen mm
Förbundet får för sin verksamhet uppta lån. Sammanlagd lånesumma får inte vid något 
tillfälle överstiga 70 miljoner kronor utan godkännande av kommunfullmäktige i varje 
medlemskommun.

Ärendet har beretts i samråd med medlemskommunerna. 

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Revidering av förbundsordning Avfall & Återvinning Skaraborg
Protokollsutdrag § 5 Revidering Förbundsordning Avfall & Återvinning Skaraborg
5.1.1 Reviderad förbundsordning inför 2024 enligt beslut

Skickas till
Avfall & Återvinning Skaraborg
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KSAU § 167/23
Revidering av förbundsordning Räddningstjänsten 
Skaraborg
KS2023.0353

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-11-08 167/23

Förslag till beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att anta reviderad förbundsordning 
för Räddningstjänsten Skaraborg att gälla från och med 2024-01-01. 

Bakgrund
Direktionen för Räddningstjänsten Skaraborg (RS) har föreslagit kommunfullmäktige i 
respektive medlemskommun att anta förslag till reviderad förbundsordning för RS, att gälla 
från och med 2024-01-01. 

Den primära revideringen avser förbundsordningens §10, som avser medlemskommunernas 
procentuella fördelning av kostnaderna. Revideringen innebär i denna del att Skövde 
kommuns andel ökas med 1,64 procentenheter, från 23,62 % av den totala andelen till 
25,26%. Lidköpings kommuns andel minskas med 0,45 procentenhet och Mariestads andel 
med 0,36 procentenhet, medan förändringen av respektive övriga kommuners andel får 
anses vara marginell.  

Bakgrunden till revideringen är beslut om utökning av vaktstyrkan i Skövde. Den 
ekonomiska innebörden av förslaget är för Skövde kommuns del att den årliga kostnaden 
kommer att öka med i storleksordningen 3 miljoner kronor. 

Även § 15 berörs av revideringen. Budget för nästkommande år ska innehålla en plan för 
ekonomin under budgetåret och de därpå följande två åren, istället för den kommande 
treårsperioden. Förändringen utgör en anpassning till medlemskommunernas 
budgetprocesser. Det finns inget att invända mot förslaget. 

Vidare har förbundsordningen justerats avseende titeln på förbundets högste tjänsteman. 
Titeln   ”förbundsdirektör” ersätts med ”förbundschef”, då den senare titeln anses vara mer 
tidsenlig. Det finns vare sig några laglighets- eller lämplighetsinvändningar mot förslaget.

Vidare innebär revideringen en bearbetning av förbundsordningens inledande avsnitt 
Bakgrund, vilket är att se som en redaktionell översyn. Det finns inte heller i denna del 
något att invända mot förslaget.
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Handlingar
Tjänsteutlåtande: Revidering av förbundsordning Räddningstjänsten Skaraborg 
RS § 58 Förbundsordning med reglemente och delegationsordning
Beslutsförslag reviderad förbundsordning RS
Förslag till ny förbundsordning RS
Förbundsordning RS

Skickas till
Räddningstjänsten Skaraborg
Liselott Möll
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KSAU § 168/23
Koncernbanken: Utlåningsramar 2024
KS2023.0372

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-11-08 168/23

Förslag till beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att fastställa följande utlåningsramar
för år 2024 till sina kommunala bolag, kommunalförbund och stiftelser. 

Namn- och organisationsnummer Utlåningsram år 2024,
 i miljoner kronor

AB Skövdebostäder (556042-3039) 1700
Kreativa Hus Skövde AB (556252-0287) 800
Skövde Energi AB (556647-1321) 450
Skövde Mark, Exploatering och Utveckling AB (559387-2889) 400
Kommunalförbund Skaraborgsvatten (222000-0281) 250
Skövde Energi Elnät AB (556959-1141) 150
Skövde Stadshus AB (556800-1498) 100
Von Haugwitz-Cedermarkska stiftelsen (866600-3325) 70
Avfall & Återvinning Skaraborg (222000-1206) 70
Räddningstjänsten Skaraborg (222000-1115) 20
Stiftelse Skaraborgs Läns Sjukhem (866600-8926) 10
Balthazar Science Center AB (556964-3801) 2
AB Skövdebostäder (556042-3039) 1700

Kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige att ge Kreativa Hus Skövde AB och Skövde, 
Mark, Exploatering och Utveckling AB rätten att vidarefördela sin utlåningsram till sina 
nuvarande och eventuellt tillkommande helägda dotterbolag. Omfördelning av låneram får 
beslutas av bolagsstyrelsen eller VD.

Bakgrund
Kommunens beslut om utlåning är i allmänhet av principiell beskaffenhet och är därför 
förbehållet kommunfullmäktige. Kommunfullmäktige kan dock delegera rätten att fatta 
beslut om utlåning om kommunfullmäktige angett ramar för låneåtagandet. 

Utlåning genom koncernbanken höjer skuldsättningsnivån för kommunen eftersom det är 
kommunen som lånar upp finansiella medel för att sedan låna ut dessa till kommunala 
bolagen. För att ha kontroll över kommunens skuldsättning och de därmed förknippade 
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risker måste kommunfullmäktige därför årligen fastställa maximala utlåningsramar till sina 
kommunala bolag samt till anknutna kommunalförbund och stiftelser.

Utlåningsramar utgår från det prognostiserade finansieringsbehov för varje bolag. I 
utlåningsramen tas höjd för en viss osäkerhet i finansieringsbehovet. Ifall att oförutsedda 
händelser skapar akut extra finansieringsbehov kan kommunstyrelsens ordförande ta ett 
beslut för en tillfällig utökning av låneram. Detta inom ramen för delegationen för brådskade 
beslut.

Koncernbanken har i enlighet med finanspolicy en permanent betalningsberedskap på 200 
miljoner kronor för att kunna säkerställa finansieringen av kommunkoncernen i fall av 
oförutsedda händelser.

Inför 2024 föreslås det att bolagen Kreativa Hus Skövde AB och Skövde Mark, 
Exploatering och Utveckling AB ges rätten att omfördela deras utlåningsram till deras 
nuvarande och eventuellt tillkommande helägda dotterbolag. Dessa dotterbolag avser endast 
fastigheter som är paketerade i bolagsform. Ändringen föreslås för att öka flexibiliteten och 
minska administration. Omfördelning av låneram får beslutas av bolagsstyrelsen eller VD.

Jämfört med förra årets beslut har följande utlåningsramarna tillkommit, ökat eller minskat.
Övriga låneram är oförändrade jämfört med år 2023.

Namn- och organisationsnummer Förändring av låneram (i miljoner kronor)
AB Skövdebostäder (556042-3039) Ökning med 150. Pga. olika pågående

nybyggnationsprojekt.
Kreativa Hus Skövde AB (556252-0287) Ökning med 300. Pga. olika pågående

nybyggnationsprojekt.
Skövde Energi AB (556647-1321) Ökning med 50 för finansiering av kommande 

investeringar.
Skövde Mark Exploatering och 
Utveckling AB (559387-2889)

Ökning med 200. Pga olika kommande 
fastighets/bolagsförvärv.

Skövde Energi Elnät AB (556959-1141) Ökning med 10, för att kunna fånga upp större 
variation i likviditet under året.

Von Haugwitz-Cedermarkska stiftelsen 
(866600-3325)

Ökning med 5, för att kunna refinansiera ett 
lån som idag ligger utanför koncernbanken.

Avfallshantering Östra Skaraborg 
(222000-1206)

Ökning med 50, för att kunna hantera 
kommande investeringar samt en större 
variation i likviditet under året.

Handlingar
Koncernbanken: Utlåningsramar 2024
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Skickas till
Ekonomichef
Finanscontroller
Berörda bolag och förbund
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KSAU § 169/23
Firmatecknare för Skövde kommun
KS2023.0106

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-11-08 169/23

Förslag till beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige beslutar att utse följande personer att teckna 
firma för Skövde kommun. Beslutet gäller tills vidare.

Bemyndigande ges till kommunstyrelsens ordförande Theres Sahlström (M),
kommunstyrelsens 1:e vice ordförande Johan Ask (S) och kommunstyrelsens 2:e vice
ordförande Torbjörn Bergman (SP) att på kommunfullmäktiges och kommunstyrelsens
vägnar, teckna Skövde kommuns firma avseende från kommunfullmäktige och
kommunstyrelsens utgående utlåtanden, fullmakter, låne- och borgensförbindelser,
säkringsinstrument (räntederivat och valutaterminer), inköpskort årliga skattedeklarationer,
kontrakt och dylika handlingar. I de fall företrädarna enligt ovan även representerar motpart
ska istället handlingarna undertecknas av kommunfullmäktiges ordförande,
kommunfullmäktiges 1:e vice ordförande eller kommunfullmäktiges 2:e vice ordförande.

Handlingen skall för att vara gällande, kontrasigneras av kommundirektör
Johan Rahmberg, ekonomichef Henrik Johansson, redovisningschef
Andreas Åkegård, kanslichef Anna Eklund, HR-chef Sofia Myhrman, tillförordnad 
sektorchef sektor medborgare och samhällsutveckling Ramona Nilsson eller chefen för 
överförmyndare i samverkan Benny Larsson.

Kommunfullmäktige noterar att kommunstyrelsen utsett förtroendevalda och anställda att
underteckna handlingar enligt särskilt beslut samt beslut om delegationsordning för
kommunstyrelsen. Beslutet enligt ovan innebär i ingen del någon inskränkning av sådan
rätt som följer på dessa beslut.

Bakgrund
Kommunfullmäktige behöver revidera beslut om firmatecknare för Skövde kommun.

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Firmatecknare för Skövde kommun
        

Skickas till
Johan Rahmberg
Anna Eklund
Sofia Myrman
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Ramona Nilsson
Benny Larsson
Henrik Johansson
Andreas Åkegård
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KSAU § 170/23
Markreservation för bostäder på Kvarntorpsvägen i Tidan
KS2021.0258

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-11-08 170/23

Beslut
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar godkänna avtal om markreservation med 
Aktiebolaget Skövdebostäder i vilket del av Närlunda 4:79 m.fl. reserveras för byggnation 
av bostäder till och med den 31 oktober 2024. 

Sammanfattning
Aktiebolaget Skövdebostäder har tidigare fått markreservation för byggnation av 15-20 
bostäder på Kvarntorpsvägen i Tidan genom beslut KS2021.0258. En direktanvisning 
formaliserades i ett markreservationsavtal för del av Närlunda 4:14, vilket medgavs till och 
med 31 mars 2022 med efterföljande förlängning. Planbesked finns för ändring av 
detaljplanen. Efter trafikbullerutredningen framkom att det är höga bullernivåer från 
järnvägen och det vore fördelaktigt om exploatören först byggde bostäderna österut som kan 
fungera som en bullerreducerande åtgärd. Exploatören har nu inkommit med ett nytt förslag 
på byggnation och önskar byta område för markreservationen. Förslaget är på byggnation av 
5 parhus med totalt 10 hyreslägenheter.

Bakgrund
Aktiebolaget Skövdebostäder inkom den 30 juni 2021 med ansökan om markanvisning på 
del av Närlunda 1:14 vid Kvarntorpsvägen i Tidan. En direktanvisning formaliserades i ett 
markreservationsavtal för del av Närlunda 4:14, vilket medgavs till och med 31 mars 2022 
med efterföljande förlängning. Planbesked finns för ändring av detaljplanen. Efter 
trafikbullerutredningen framkom att det är höga bullernivåer från järnvägen och det vore 
fördelaktigt om exploatören först byggde bostäderna österut som kan fungera som en 
bullerreducerande åtgärd. Exploatören har nu inkommit med ett nytt förslag på byggnation 
och önskar byta område för markreservationen. Förslaget är på byggnation av 5 parhus med 
totalt 10 hyreslägenheter. 

Motivering till beslut
Detta projekt bidrar genom nya bostäder till kommunfullmäktiges strategiska mål om fler 
invånare i Skövde kommun.

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Markreservation för bostäder på Kvarntorpsvägen i Tidan
Kartutdrag översikt markreservation.pdf
Skrivelse, förslag ny byggnation.pdf
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Tjänsteskrivelse KSAU-KS-KF.pdf
Avtal markreservation.pdf

Skickas till
Sektor samhällsbyggnad
Aktiebolaget Skövdebostäder, sebastian.karlstrom@skovdebostader.se , 
anna.hedblom@skovdebostader.se 

mailto:sebastian.karlstrom@skovdebostader.se
mailto:anna.hedblom@skovdebostader.se
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KSAU § 171/23
Markreservation för byggnation av hyresrätter på Eldaren 
1, 2 och 8
KS2023.0393

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-11-08 171/23

Beslut
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar ge Aktiebolaget Skövdebostäder en 
markreservation för byggnation av hyresrätter på Eldaren 1, 2 och 8. Reservationen gäller i 
18 månader från och med att beslutet vinner laga kraft.

Sammanfattning
Skövdebostäder har skissat på en bostadsbyggnation om cirka 8300 kvadratmeter BTA inom 
kvarteret Eldaren i Skövde Science City. För att fortsätta arbetet föreslås att Skövdebostäder 
tilldelas en markreservation på 18 månader för att tillsammans med kommunen ta fram ny 
detaljplan för kvarteret. Markreservationen ska sedan ersättas med ett markanvisningsavtal i 
samband med att detaljplanen antas.

Bakgrund
Skövdebostäder tittar tillsammans med sektor service på att bygga bostäder som ska samsas 
med en högstadieskola i kvarteret Eldaren i Skövde Science City. En detaljplan för kvarteret 
Eldaren är under framtagande och planeras att antas under hösten 2024.

Sektor service och Skövdebostäder har tillsammans med en arkitekt börjat rita på hur både 
skola och bostäder ska kunna rymmas och på ett optimalt sätt samnyttja kvarteret Eldaren. 
Sektor service och Skövdebostäder deltar också i detaljplanearbetet för kvarteret. 
Skövdebostäders byggnation utgör enligt inledande skisser cirka 8300 kvadratmeter BTA. I 
bottenplan, längst Bangårdsgatan, ska byggnationen inrymma offentliga lokaler med täta 
entréer för att stödja stadsmässigheten längst Bangårdsgatan vilken utgör huvudgata i 
stadsdelen.

Markreservationen ska ersättas med ett markanvisningsavtal i samband med att detaljplanen 
antas, i vilket byggnationen ytterligare definieras.

Detta beslut innebär att Skövdebostäder tilldelas en markreservation på 18 månader för att 
tillsammans med kommunen ta fram ny detaljplan för kvarteret Eldaren i Skövde Science 
City.

Motivering till beslut
Föreliggande beslut möjliggör vidare utbyggnad av Skövde Science City till en hållbar 
stadsdel och bidrar till kommunens mål om tillväxt och att nå 75 000 invånare.
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Handlingar
Tjänsteutlåtande: Markreservation för byggnation av hyresrätter på Eldaren 1, 2 och 8
Bilaga 1 - karta.pdf
Tjänsteskrivelse KSAU-KS-KF.pdf
Avtal markreservation.pdf

Skickas till
Sektor samhällsbyggnad
AB Skövdebostäder, Sebastian.Karlstrom@skovdebostader.se 

mailto:Sebastian.Karlstrom@skovdebostader.se
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KSAU § 172/23
Skövde kommuns miljöpris 2023
KS2023.0385

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-11-08 172/23

Beslut
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att tillstyrka miljöstrategens förslag till 
Miljöpristagare 2023.

Bakgrund
2003 införde kommunstyrelsen ett miljöpris som årligen ska delas ut till enskild person,
företag, förening eller organisation som är verksam inom Skövde. Priset utgörs av äran, ett
diplom och 10 000 kronor. 

Enligt punkt 6.11 i kommunstyrelsens delegationsordning ska miljöstrategen besluta om 
miljöpristagare efter att samråd skett med kommunstyrelsens arbetsutskott. Miljöstrategen 
har samrått med kommunstyrelsens arbetsutskott gällande förslag till Miljöpristagare 2023. 
Priset delas ut på Näringslivsgalan den 23 november 2023.

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Skövde kommuns miljöpris 2023

        

Skickas till
Sari Strömblad, miljöstrateg
Liselott Möll, controller SSV
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KSAU § 173/23
Omfördelning av centralt budgeterade medel 2024
KS2023.0401

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-11-08 173/23

Beslut
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att tillstyrka ekonomichefens förslag till 
fördelningen av de centralt budgeterade medlen för pris- och löneindex samt inflation.

Bakgrund
I budgetarbetet inför 2024 avsattes medel centralt på enhet finans för att kunna kompensera 
nämnderna för ökade lönekostnader och prisökningar. Enligt kommunfullmäktiges beslut 
(KF§111/23) står det att: 

Ekonomichefen har rätt att fördela ut centralt budgeterade medel för pris- och löneindex, 
och personalvårdsomkostnader samt inflationskompensation innevarande år (2024) efter 
beredning av kommundirektörens ledningsgrupp (KDLG), kommunstyrelsens arbetsutskott 
(KSAU) samt kommunstyrelsens arbetsgivarutskott (KSAG) vid personalrelaterade ärenden. 

Utifrån detta har ett arbete gjorts, där förslag till omfördelning tagits fram och följande 
belopp föreslås tillskjutas till nämnderna från de centralt budgeterade medlen, 
servicenämnden får uppräkning genom att höja internpriserna enligt överenskommelse till 
köpande nämnd.

Kommunstyrelsen: 22 858 tkr
Barn- och utbildningsnämnden: 72 718 tkr
Vård- och omsorgsnämnden: 62 559 tkr
Socialnämnden: 10 948 tkr
Kultur- och fritidsnämnden: 10 626 tkr

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Omfördelning av centralt budgeterade medel 2024

Skickas till
Barn- och utbildningsnämnden 
Vård- och omsorgsnämnden 
Socialnämnden 
Kultur- och fritidsnämnden
Ekonomichef
Sektorchefer
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Informationer
Theres Sahlström (M), Johan Ask (S) och Ulrica Johansson (C) deltog på panelsamtal i 
Södra Ryd 20 oktober.

Theres Sahlström (M), Johan Ask (S) och Torbjörn Bergman (SP) hälsade välkomna till 
Swedish Games Industry Track 25 november.

Theres Sahlström (M) och Torbjörn Bergman (SP) deltog på fika med Chalmersstudenterna 
den 31 oktober.

Theres Sahlström (M), Johan Ask (S), Torbjörn Bergman (SP) deltog på mingel med 
Chalmersstudenterna vid Klåvasten den 1 november.

Theres Sahlström (M) deltog på invigningen av vuxenskolan den 18 oktober.

Theres Sahlström (M) deltog på nätverksträff för kvinnliga ledare på Lindströms bil den 26 
november.

Theres Sahlström (M) ska delta på konferens Västsvensk samling den 8 november.

Maria Hjärtqvist (S) deltog på Health Cities möte den 19-20 oktober.

Ulrica Johansson (C) deltog på nätverksträff om Ungas delaktighet i demokrati den 19 
oktober.

Ulrica Johansson (C) deltog på Coompanions evenemang Lokala energilösningar för 
tryggare lokalsamhällen den 26 oktober.
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